

Na podlagi 3., 4., 7. in 8. točke prvega odstavka in drugega odstavka 44. člena Zakona o dohodnini (Uradni list RS, št. 13/11 – uradno prečiščeno besedilo, 9/11 – ZUKD-1, 9/12 – odl. US, 24/12, 30/12, 40/12 – ZUJF, 75/12, 94/12, 96/13, 29/14 – odl. US, 50/14, 23/15, 55/15 in 63/16) in četrte alineje tretjega odstavka 3. člena Zakona o posebnem davku na določene prejemke (Uradni list RS, št. 72/93, 22/94, 45/95, 12/96 in 82/97 – odl. US) izdaja Vlada Republike Slovenije

U R E D B O

o spremembah Uredbe o davčni obravnavi povračil stroškov in drugih dohodkov iz delovnega razmerja

1. člen

V Uredbi o davčni obravnavi povračil stroškov in drugih dohodkov iz delovnega razmerja (Uradni list RS, št. 140/06 in 76/08) se besedilo prvega odstavka 12. člena spremeni tako, da se glasi:

»(1) Plačila vajencem za obvezno praktično delo se ne všttevajo v davčno osnovo dohodka iz delovnega razmerja, glede na letnik šolanja, do višine:

- 250 eurov na mesec za 1. letnik,
- 300 eurov na mesec za 2. letnik,
- 400 eurov na mesec za 3. letnik.«.

2. člen

(1) Ta uredba začne veljati naslednji dan po objavi v Uradnem listu RS, uporabljati pa se začne 3. decembra 2017.

(2) Do začetka uporabe te uredbe Uredba o davčni obravnavi povračil stroškov in drugih dohodkov iz delovnega razmerja (Uradni list RS, št. 140/06 in 76/08).

Številka

Ljubljana, dne 2017

EVA

Vlada Republike Slovenije

dr. Miroslav Cerar

predsednik

OBRAZLOŽITEV:

I. UVOD

1. Pravna podlaga

Pravna podlaga za izdajo spremembe uredbe je 3., 4., 7. in 8. točka prvega odstavka in drugi odstavek 44. člena Zakona o dohodnini (Uradni list RS, št. 13/11 – uradno prečiščeno besedilo, 9/11 – ZUKD-1, 9/12 – odl. US, 24/12, 30/12, 40/12 – ZUJF, 75/12, 94/12, 96/13, 29/14 – odl. US, 50/14, 23/15, 55/15 in 63/16) in četrta alineja tretjega odstavka 3. člena Zakona o posebnem davku na določene prejemke (Uradni list RS, št. 72/93, 22/94, 45/95, 12/96 in 82/97 – odl. US).

2. Rok za izdajo uredbe, določen z zakonom

Uredbo je treba sprejeti in objaviti v Uradnem listu RS pred 3.12.2017, ko se bo začel uporabljati Zakon o vajištvu (Uradni list RS, št. 25/17; v nadaljnjem besedilu: ZVaj).

3. Splošna obrazložitev predloga uredbe, če je potrebna

Davčno obravnavo nagrad vajencem ureja Zakon o dohodnini (Uradni list RS, št. 13/11 – uradno prečiščeno besedilo, 9/11 – ZUKD-1, 9/12 – odl. US, 24/12, 30/12, 40/12 – ZUJF, 75/12, 94/12, 52/13 – odl. US, 96/13, 29/14 – odl. US, 50/14, 23/15, 55/15 in 63/16; v nadaljnjem besedilu: ZDoh-2), ki v 8. točki prvega odstavka 44. člena med dohodke iz delovnega razmerja, ki se ne všttevajo v davčno osnovo dohodka iz delovnega razmerja, uvršča plačila vajencem za obvezno praktično delo, do višine, ki jo določi vlada. Višino neobdavčenega plačila določa Uredba o davčni obravnavi povračil stroškov in drugih dohodkov iz delovnega razmerja, ki jo je potrebno zaradi sprejema novega ZVaj, spremeniti.

4. Predstavitev presoje posledic za posamezna področja, če te niso mogle biti celovito predstavljene v predlogu zakona /

II. VSEBINSKA OBRAZLOŽITEV PREDLAGANIH REŠITEV

Predlog Uredbe o spremembah Uredbe o davčni obravnavi povračil stroškov in drugih dohodkov iz delovnega razmerja je pripravljen zaradi novega ZVaj, ki se bo začel uporabljati s 3. 12. 2017. Slednji uvaja vajeništvo kot obliko izobraževanja v srednjem poklicnem izobraževanju in v programih nadaljnjega poklicnega in strokovnega izobraževanja.

Na podlagi 8. točke prvega odstavka in drugega odstavka 44. člena ZDoh-2 se v davčno osnovo dohodka iz delovnega razmerja ne všttevajo plačila vajencem za obvezno praktično delo, do višine, ki jo določi vlada. Pri določanju neobdavčene višine navedenih plačil se kot podlago upošteva raven posameznih pravic, ki so določena z zakoni in s kolektivnimi pogodbami na ravni države. Če delodajalec izplačuje navedena plačila, ki so višja od zneskov, ki jih določi vlada, se znesek teh plačil v delu, ki presegajo določene neobdavčene zneske, všttevajo v davčno osnovo dohodka iz delovnega razmerja.

ZVaj v četrtem odstavku 20. člena določa najnižje mesečne zneske vajeniške nagrade (250 eurov za prvi letnik, 300 eurov za drugi letnik in 400 eurov za tretji letnik), zato so v Predlogu Uredbe o spremembah Uredbe o davčni obravnavi povračil stroškov in drugih dohodkov iz delovnega razmerja spremenjeni zneski plačil vajencem za obvezno praktično delo, ki se ne všttevajo v davčno osnovo dohodka iz delovnega razmerja, glede na letnik šolanja: 250 eurov na mesec za 1. letnik, 300 eurov na mesec za 2. letnik, 400 eurov na mesec za 3. letnik.

